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NACIONAL P14,15

Edgar Fernàndez portaveu del
secretariat nacional de la CUP

“Vam defensar
Puigdemont

sols i sols
defensarem
Torra”

EUROPA-MÓN P23

El govern confina 16 milions
de persones per controlar
l’expansió del coronavirus

Set morts més, tots entre
73 i 92 anys, eleven a disset
el nombre a l’Estat espanyol

Un terç d’Itàlia,
en quarantena

CULTURA P26,27

Mor el
novel·lista i
assagista
Lluís
Racionero
Líder intel·lectual de
la contracultura

NACIONAL I EUROPA-MÓN P2-5, 10-12 i 22,23

TRANSVERSAL · El Dia de les
Dones consolida un moviment
reivindicatiu massiu, més jove,
interclassista i divers

POTENT · El feminisme torna a
omplir els carrers de diverses
ciutats catalanes reivindicant
una igualtat real

GLOBAL · La reivindicació
s’estén arreu del món amb
centenars de milers de dones
defensant els seus drets

Desenes de milers de manifestants van omplir ahir la Gran Via de Barcelona, en una gran manifestació amb motiu del Dia de les Dones ■ ORIOL DURAN

Clamor feminista
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“Des del primer dia que
som objecte de contencio-
sos tant de l’advocacia de
l’Estat com d’entitats pri-
vades, se’ns està intentant
il·legalitzar de facto”, de-
nunciava divendres el pre-
sident de l’Associació de
Municipis per la Indepen-
dència (AMI), Josep Maria
Cervera. Ho deia després
de l’assemblea general a
l’Espluga de Francolí, en
què ell mateix es va fixar
com un dels tres grans ob-
jectius de l’entitat a curt
termini el reforç de la “se-

guretat jurídica”, a fi de ga-
rantir-se la pròpia supervi-
vència. I no era gratuïta la
seva advertència.

L’AMI va presentar tot
just la vigília un recurs de
cassació al Tribunal Su-
prem contra la sentència

del TJSC emesa el 8 de ge-
ner, que avala la que va dic-
tar en primera instància el
jutjat contenciós adminis-
tratiu número 4 de Barce-
lona en resposta a una de-
manda de Societat Civil
Catalana, i que anul·lava
l’acord d’adhesió a l’entitat
aprovat pel ple de l’Ajunta-
ment de Castelldefels el ju-
liol del 2015. Aquest cas és
el primer que arriba al Su-
prem, i els serveis jurídics
temen que creï un prece-
dent perillós per al futur de
l’AMI, ja que d’entrada n’hi
ha tres més en una situa-
ció semblant que podrien
seguir aviat els mateixos

passos: els de Terrassa i Re-
us, a més del de la Diputació
de Tarragona. El recurs, al
qual ha tingut accés El
Punt Avui, en resum al·lega
que no es pot qüestionar
l’adhesió a una associació
que va ser creada pels ma-
teixos municipis, que està
legalitzada i que ni tan sols
la Delegació del Govern es-
panyol ha posat mai en
dubte, ni quan manava el
PP. Un dels grans argu-
ments, així, és la “falta
de legitimació activa” de
SCC per presentar la de-
manda, fins i tot d’acord
amb abundant jurispru-
dència, si bé es posa més
l’accent en l’atemptat que
suposa a l’autonomia mu-
nicipal i la vulneració “de
l’exercici de drets i lliber-
tats públiques de les corpo-
racions locals” que resulten
imprescindibles per a la
“materialització de les se-
ves competències”, fona-
mentalment el dret al lliure
associacionisme, que es
considera “violentat”.

“La nostra entitat va ser
creada seguint totes les
lleis estatals, però ara
s’intenta qüestionar tot,
i això acaba generant una
inseguretat jurídica molt
ampla que hauria d’alertar
totes les entitats i empre-
ses del país”, avisava diven-
dres Cervera. A banda
d’aquests quatre acords,
vora un centenar d’ajunta-
ments tenen contenciosos
pendents pel pagament de
quotes a l’entitat, i encara
una cinquantena més, per
les mocions que l’AMI va
impulsar per reprovar
Felip VI. A més, segueixen
sense arxivar-se una de-
sena de casos contra alcal-
des pel seu suport a l’1-O.
L’AMI té ara 790 ajunta-
ments adherits, 37 con-
sells, les quatre diputa-
cions i nou entitats munici-
pals descentralitzades. ■

L’AMI planta cara al
Suprem a “l’intent
d’il·legalització”
a Recorre contra la suspensió de l’adhesió de Castelldefels,
que crearia un precedent a Té desenes d’altres contenciosos

Òscar Palau
BARCELONA — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

8
municipis han entrat a l’AMI
des de les últimes municipals,
la majoria petits, mentre que
cinc, més grans, n’han marxat.

Alcaldes i regidors de l’AMI, després de l’assemblea de divendres passat a l’Espluga ■ ACN

L’exconsellera de Treball
de la Generalitat Dolors
Bassa, condemnada pel
Tribunal Suprem a 12
anys de presó pel procés
independentista, accepta-
rà “encantada”, si se li con-
cedeix, l’indult que trami-
ta el sindicat UGT. En una
entrevista a TV3, la presa
política va explicar que la
seva “prioritat” és ara sor-
tir de la presó perquè creu
que pot “fer més feina”, i
que “mai” ha tingut “l’es-
perit de ser un Mandela”.

L’exconsellera, empre-
sonada al centre peniten-
ciari empordanès de Puig
de les Basses, aposta per
l’amnistia, que la Genera-
litat vol negociar a la taula
de diàleg amb el govern de
l’Estat. “A la taula de dià-
leg s’ha de demanar l’am-

nistia perquè si el que vo-
len és que sigui un punt ze-
ro per començar a nego-
ciar hi ha d’haver una am-
nistia de tot. Ara bé, que jo
estigui a la presó és condi-
ció indispensable perquè
se solucioni el conflicte?
Jo crec que no”, va refle-
xionar. El secretari gene-
ral de la UGT a Catalunya,
Camil Ros, va anunciar al
gener que la central sindi-
cal demanarà l’indult de
Bassa, exlíder del sindicat
a Girona. A la pregunta de
si “ho tornaria fer”, Bassa
respon que no, que “ho fa-
ria diferent”.

Al febrer la junta de
tractament de la presó li
va aplicar l’article 100.2
del reglament penitencia-
ri, la qual cosa li permet
sortir tres dies a la setma-
na, vuit hores cada jorna-
da, per tenir cura d’un fa-
miliar d’edat avançada. ■

Bassa acceptarà
l’indult si se
li concedeix

Redacció
BARCELONA

a L’exconsellera afirma que sortir és la seva
prioritat i no té “l’esperit de ser un Mandela”

L’exconsellera sortint de la presó amb el 100.2 ■ EFE / D.B.
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a Candidatura d’Unitat
Popular (CUP) obre un
nou cicle polític després
de gairebé un any de de-

bat sobre el paper de la forma-
ció de l’esquerra independentis-
ta en un escenari d’eleccions.

Acaben de celebrar un consell
polític extraordinari, quin és el
principal repte de la CUP?
El repte més gran que tenim és
tornar a ser decisius. Conside-
rem que la CUP és més necessà-
ria que mai i el nostre objectiu
és poder marcar una agenda in-
dependentista, social i de ruptu-
ra amb l’Estat.

Decisius per fer què?
Estem en un moment d’escassa
estratègia independentista, hi
ha desorientació estratègica i
recordem que durant el 2017,
en plena negociació de pressu-
post, vam ser nosaltres els que
vam posar el referèndum sobre
la taula de negociació. És per
aquest motiu que la CUP ha de
poder tornar a influir en el pro-
cés d’autodeterminació.

L’1-O s’ha convertit en l’element
a reivindicar per les forces in-
dependentistes amb demandes
i estratègies diferenciades que
van de la unilateralitat a la ne-
gociació, quin és el vostre 1-O?
La lliçó més gran de l’1-O és que
l’organització popular va supe-
rar les estratègies, limitacions i
interessos que tenien els partits
polítics. Per tant, cap formació
pot reivindicar l’1-O com a pro-
pi, al revés, aquell dia va quedar
demostrat que, si la societat no
empeny i avança, els partits no
es mouen. L’organització popu-

L

lar sempre supera els partits po-
lítics. Repetir ara l’1-O? Pensem
que el que cal és tornar a repetir
un nou moment de ruptura
amb l’Estat espanyol, hem
d’anar a buscar un nou embat
que ens permeti exercir el dret
d’autodeterminació.

S’acaba de celebrar l’acte de
Perpinyà, en què la CUP no va
participar, pensen que no era
un acte d’organització popular?
La CUP sí que va ser a Perpinyà,
molta militància hi va anar,
igual que també participa en els
consells locals de la República.
Sempre hem estat al costat de
les polítiques antirepressives i
cal recordar que aquesta legisla-
tura es va iniciar amb la CUP
defensant tota sola des dels es-
cons del Parlament la investidu-
ra de Puigdemont i tenim clar
que la legislatura acabarà amb
la CUP també en solitari defen-
sant la no-inhabilitació del pre-
sident Torra. Per tant, la CUP
sempre hi és amb l’objectiu de
posar sobre la taula la necessi-
tat que hi ha hagi una estratègia
conjunta de tot el bloc indepen-
dentista, més enllà dels partits.

La CUP no hi era quant a orga-
nització nacional ni forma part
del Consell per la República per-
què pensem que en un context
electoral com l’actual hem de
fugir de grans escenificacions i
tornar a treballar en clau estra-
tègica i amb unitat d’acció.

Com es crea aquest nou embat
i més en un context electoral?
Ens trobem en un moment
d’acumulació de forces, hi ha un
canvi de cicle polític però el con-
flicte persisteix. Per tant, se-
gons l’acumulació de forces que
tingui la CUP i el bloc indepen-
dentista, hi haurà més o menys
capacitat de generar un nou
embat amb l’Estat. El que s’ha
de posar sobre la taula és que el
dret d’autodeterminació no és
negociable, els drets no es nego-
cien, es negocien les condicions
per aplicar els drets i aquesta és
l’exigència que la CUP fa a la
taula de diàleg.

Considera positiva la mesa
de diàleg?
El diàleg sempre és positiu i la
resolució del conflicte no arriba-
rà si no és a través del diàleg. El

problema és que actualment el
conflicte no és en una fase de re-
solució. La CUP no forma part
de la mesa, però això no vol dir
que no fem propostes i que asse-
nyalem tot allò que no funciona,
de fet considerem que és un
dels papers que hem de jugar, el
de denunciar tot allò que impli-
ca un retrocés i sobretot que no
es posi sobre la taula les condi-
cions per exercir l’autodetermi-
nació. L’Estat espanyol no re-
nunciarà als seus privilegis i no
farà res si no se’l força a fer-ho.
Per això posem la mobilització i
el conflicte com l’única garantia
que pot obligar el govern espa-
nyol a dialogar. A ningú li agra-
dar jugar-se el físic al carrer, hi
ha 600 persones que estan sent
investigades des de la tardor i
de bona part d’aquesta situació,
cal dir-ho també, n’és responsa-
ble el govern català, i la funció
de la CUP serà assenyalar totes
aquestes deficiències.

Però són partidaris de tornar
a fer un referèndum o és
una pantalla passada?
El referèndum és una de les op-
cions que hi ha sobre la taula i
potser és l’opció més legítima i
democràtica que hi pot haver.
Com arribar-hi? Primer i pri-
mordial, cal fer una revisió de
l’1-O, aquell dia hi va haver un
embat amb l’Estat, es va fer un
referèndum, es va defensar i es
va guanyar, però no es va apli-
car el resultat. Per tant, hi ha
una revisió, una autocrítica
obligada de tot el que va passar,
del que representava aquell “in-
dependentisme màgic”, tòpics
com ara “el pas de la llei a la
llei”, l’“Europa ens mira i res-
pondrà” o “Espanya no passarà
línies vermelles”. Cal saber què
va passar aquells dies que no va

permetre constituir una repú-
blica per tal que no torni a pas-
sar. També pensem que hi ha
d’haver una agenda internacio-
nal. Un referèndum pot suposar
un embat, sí, però hem de par-
lar i trobar quines fórmules més
tenim a partir d’aquesta revisió.

Volen ser decisius i ser al Parla-
ment i s’estrenen al Congrés,
quin paper hi faran?
Volem actuar de mirall de l’es-
querra, hem de demostrar qui-
nes són les limitacions de la de-
mocràcia representativa, tam-
bé volem fer de mirall del bloc
independentista, del no a la ne-
gociació de l’estabilitat i la go-
vernabilitat de l’Estat. Volem
anar a buscar aquest embat i
confrontació amb l’Estat i, d’al-
tra banda, traslladar el conflicte
i el debat a la resta de pobles. Hi
ha molts espais polítics que his-
tòricament han estat els nos-
tres aliats i volem que s’impli-
quin en la reivindicació legítima
i històrica dels Països Catalans.

Els partits discuteixen ara el
pressupost del 2020, hi són els
comuns i no la CUP.
Forma part del pacte de gover-
nabilitat i estabilitat. És una es-
tratègia que no compartim, no
creiem en l’estabilitat. És cu-
riós, d’altra banda, que el pres-
supost estigui absent del debat

Emma Ansola
BARCELONA

Edgar Fernández Portaveu del secretariat nacional de la CUP i regidor a Reus

“Vam defensar
Puigdemont sols i sols
defensarem Torra”
REPTE · “La CUP és més necessària que mai, volem tornar a ser decisius per avançar i per això cal
crear escenaris de confrontació i ruptura amb l’Estat espanyol, no pas d’estabilitat i governabilitat”
MESA · “Els drets no es negocien, demanem a la mesa de diàleg que tracti només les condicions
per exercir l’autodeterminació” PRESSUPOST · “No és en el debat públic, forma part del pacte”

❝Hi ha 600 persones
investigades pels
incidents de l’octubre
i el govern també
n’és responsable

❝La mobilització i el
conflicte són l’única
garantia que pot
obligar el govern
espanyol a dialogar
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públic, més aviat és un acte en-
tre els tres partits. Els nostres
diputats intenten millorar-lo,
però no serà la solució a res ni
en cap cas és el que necessiten
el país i la gent.

La CUP es van comprometre a
una reflexió interna, s’han refet
ja de la pèrdua de diputats?
La CUP és un espai molt plural i
aquesta és la nostra gran forta-
lesa. Arribàvem al consell de
diumenge passat des de l’as-
semblea de Celrà del juliol, en
què es va crear un grup per tre-
ballar, debatre, validar i pensar
el paper de la CUP. Això ens ha
enfortit, pensem que som més
necessaris que mai i que hem de
ser decisius. És la primera vega-
da que ens presentem d’aquesta
manera desacomplexada amb
la voluntat d’incidir i ser deci-
sius i aquesta serà la nostra fei-
na i més en un moment en què
es vol tancar per dalt el que el
poble ha obert per baix. Hi ha
una clara voluntat d’estabilitat i
governabilitat en tres àmbits: a
l’Estat espanyol, Catalunya i
Barcelona amb pactes entre el
PSC, ERC i els comuns. Però
com més forta sigui la CUP
menys opcions de governabili-
tat i estabilitat hi haurà sobre la
taula perquè, a l’Estat, l’has de
forçar i el conflicte és l’única op-
ció.

Darrerament la CUP torna a es-
tar assenyalada per casos de
violència de gènere en el si de
la formació, l’últim cas, el de
l’alcalde que havia estat de la
CUP que finalment ha dimitit.

La societat és masclista i els ho-
mes ens socialitzem en ella i
acabem exercint aquest poder.
La CUP és un reflex d’aquesta
societat i, per tant, dins la for-
mació es donen aquestes situa-
cions d’agressions i masclismes.
Tots els espais polítics feminis-
tes com els nostres tenen proto-
cols i mecanismes perquè les
dones puguin denunciar i fer tot
un proces de reparació mitjan-
çant les mesures que s’apli-
quen. D’altra banda, evident-
ment, totes les dones del món
tenen el dret a l’autodefensa i
presentar totes les denúncies
de la millor manera que consi-
derin i evidentment els donem
legitimitat. Com a espai polític
feminista només ens queda po-
sar a disposició de les dones tot
allò que necessitin i assenyalar
la necessitat de revisar-nos pri-
mer com a homes i segon com a
espais polítics feministes on les
accions i les polítiques s’han de
anar reconstruint dia a dia per-
què el que avui funciona demà
pot no fer-ho. Cal una revisió
constant i tota l’autocrítica i re-
flexió que calgui. ■

Del món
local
Fernández
(Reus, 1988) és
educador social
i estudiant de
psicologia. Es va
afiliar a la CUP el
2010 i des del
2015 és regidor
de l’Ajuntament
de Reus. Actual-
ment, és porta-
veu del secreta-
riat nacional de
la CUP, càrrec
que comparteix
amb la regidora
de Barcelona
Maria Rovira. Al
febrer va decla-
rar per un pre-
sumpte delicte
de desordres
públics. Fernán-
dez va fer una
defensa del dret
de manifestació
i va rebutjar ser-
ne l’organitza-
dor. ■ J. LOSADA
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PLACES DISPONIBLES TANT DE RESIDÈNCIA COM DE CENTRE DE DIA. 
On som?

La residència està situada al centre del poble, a on es troben els comerços, just al costat de l’església.

Què oferim?
Totes les instal·lacions de la Residència i el Centre de dia ofereixen el màxim confort i qualitat als residents. Cal Botó és una

antiga casa pairal remodelada i la casa adjacent, can Serra, és una casa moderna que ha estat construïda recentment
amb els estàndards més alts del mercat.

Disposem d’un gran equip de professionals
Metge, Infermera, Fisioterapeuta, Educador social, Psicòloga, Treballadora social, Auxiliars de geriatria, Cuiners i equip

de manteniment

Disposem de places residencials i de centre de dia lliures 
Per a més informació:

Plaça de Dalt, 1 - 43365 Alforja – Tel. 977 81 60 21
www.casalavisalforja.org i Facebook: Fundació Casal dels Avis d’Alforja

FUNDACIÓ PRIVADA 
CASAL DELS AVIS D’ALFORJA

Des de 1990 cuidant les persones grans amb
excel·lència, millorant cada dia. 

FUNDACIÓ PRIVADA 
CASAL DELS AVIS D’ALFORJA

Des de 1990 cuidant les persones grans amb
excel·lència, millorant cada dia.
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EDICTE
En compliment de l’article 85.4 del DL 1/2010, de 3 d’agost, se sotmet a informació pública l’a-
cord del Ple de l’Ajuntament de data 24-02-20 d’aprovació inicial de la Modificació puntual núm.
21 del POUM a l’àmbit del PA-6 El Pinaret, consistent en l’increment de sostre edificable, creació
de dues noves sub-claus urbanístiques (3b i 3c) i canvi del sistema d’actuació de reparcel·lació a
modalitat de cooperació.
Així mateix es va acordar suspendre la tramitació dels instruments de gestió urbanística del PA-6
(projecte de reparcel·lació i d’urbanització), pel termini de dos anys, d’acord amb el que establei-
xen els art. 73 i 74 del DL 1/2010, de 3 d’agost, TRLU. L’àmbit objecte de suspensió consta en el
plànol que forma part integrant de l’acord.
Durant el termini d’un mes comptat a partir de la darrera publicació d’aquest edicte en el tauler
d’edictes municipal, el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona o un diari, s’hi podran presen-
tar al·legacions. L’expedient complet està a disposició dels interessats de dilluns a divendres de
08:30 a 14:00 h al Departament d’Urbanisme, pl. Ajuntament, 4.
Es pot consultar el document de la modificació i plànol de l’àmbit objecte de suspensió a la pàgi-
na web municipal http://www.cambrils.cat/ca/serveis/urbanisme/informacio-publica-d-urbanisme a
la carpeta d’Urbanisme-Informació pública.
Contra l’acord d’aprovació inicial, en tractar-se d’un acte de tràmit, no hi cap cap recurs, i contra
l’acord de suspensió es podrà interposar recurs de reposició potestatiu previ al contenciós admi-
nistratiu davant la mateixa autoritat que hagi adoptat la resolució, en el termini d’un mes, o recurs
contenciós administratiu davant dels Jutjats contenciosos administratius de Tarragona, en el ter-
mini de dos mesos.
Cambrils, 4 de març de 2020
L’alcaldessa, Camí Mendoza Mercè
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Ajuntament de
Premià de Dalt

ANUNCI

La Junta de Govern Local, en data 24 de fe-
brer de 2020, va aprovar inicialment el pro-
jecte “As Built” presentat per la JUNTA DE
COMPENSACIÓ de les obres d’urbanització
del Pla parcial La Cisa, en el qual s’incorpo-
ren les modificacions i canvis introduïts du-
rant l’execució de les obres.

L’expedient s’exposa a informació pública pel
termini d’UN MES mitjançant anunci en el
BOP, en un diari de màxima circulació i a la
pàgina web de l’Ajuntament, per tal que
qualsevol que ho desitgi pugui examinar-lo
durant el termini esmentat i presentar-hi les
al·legacions que consideri oportunes.

En el supòsit que no es produeixin al·lega-
cions dins el termini d’exposició pública, es
considerarà aprovat definitivament el projec-
te “As Built” de la Urbanització de La Cisa.

Premià de Dalt, signat electrònicament al
marge del document, a la data que hi figura.

L’alcalde
Josep Triadó Bergés
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